
Magické kyvadlo ovládlo svojím čarom 
devínskonovoveské deti. Pohrať sa  
s touto fascinujúcou vecičkou  
a pochopiť pritom zákonitosti 
prírody prišli do Múzea kultúry 
Chorvátov na Slovensku.
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SCHVÁLENÝ ROZPOČET 
POMOHOL PROJEKTOM 
V DEVÍNSKEJ 
Včasné schválenie tohtoročného rozpočtu 
umožnilo Devínskej Novej Vsi plynulo po-
kračovať v príprave a realizácii plánovaných 
projektov. Starosta Dárius Krajčír na  febru-
árovom zasadnutí miestneho zastupiteľstva 
informoval o ukončení stavby zberného dvo-
ra na Ulici Milana Pišúta 3, ktorá sa aktuál-
ne kolauduje. Samospráva ide ďalej a rieši aj 
pozemky v okolí areálu verejno-prospešných 
služieb, aby ho v budúcnosti dokázala plno-
hodnotne využívať a rozšíriť. Devínskonovo-
vešťania sa perspektívne môžu tešiť na  via-
ceré príjemné zmeny, hoci cesta k nim nie je 
vôbec jednoduchá.

PREDNOSŤ DOSTALA 
REKONŠTRUKCIA 
KNIŽNICE
„Projektovú dokumentáciu na  odstránenie 
bývalej kotolne na Hradištnej ulici sme museli 
posunúť v  čase, keďže ako oveľa naliehavejší 
problém sa ukázal technický stav budovy kniž-
nice na Istrijskej ulici,“ oznámil na zastupiteľ-
stve starosta Dárius Krajčír. Po obhliadkach, 
na  ktorých sa zúčastnil, je zrejmé, že veľkú 

časť budovy knižnice bude potrebné napriek 
jej historickému kontextu nielen sanovať, ale 
možno aj nanovo vystavať. Už dnes sú teda 
isté zvýšené výdavky nad rámec plánovanej 
rekonštrukcie. Knižnica je, obrazne pove-
dané, utopená vo svahu a  nachádza sa pod 
hlavnou cestou. „Ani všetky doteraz vykona-
né terénne úpravy nedokázali zabrániť zne-
hodnocovaniu budovy knižnice, takže budeme 
potrebovať odborníka na odstránenie vlhkosti, 
ďalej statika a  aj samostatnú projektovú do-
kumentáciu, čo je oveľa náročnejšie, ako sme 
pôvodne predpokladali,“ vysvetlil starosta. 

PRIORITY PRI 
REKONŠTRUKCII ISTRA 
CENTRA 
Zníženie energetickej náročnosti je ostro 
sledovaným kritériom pri rekonštrukcii 
vzduchotechniky v sále Istra Centra, samo-
správa aktuálne spolu s projektantmi hľadá 
v tejto oblasti najlepšie riešenia. Zároveň sa 
rozbiehajú práce na  modernizácii vestibu-
lu kultúrneho stánku Devínskej, ktorým 
predchádzalo úspešné verejné obstarávanie 
a podpísanie zmluvy so zhotoviteľom diela. 
Odhadovaný čas ukončenia modernizácie 
sú 2 mesiace od prevzatia priestoru. Dárius 
Krajčír v  súvislosti s  realizáciou tohto pro-
jektu priznal, že patrí medzi tie, ktoré má 

samospráva už dlhšie na  stole. „Problém je 
najmä v tom,“ objasnil, „že investičné projek-
ty v takmer 20-tisícovej mestskej časti zabez-
pečuje iba jeden pracovník, lebo odborníkov 
v  tejto oblasti je na  Slovensku veľmi málo 
a sú príliš vyťažení.“
 

ZMENY SA DOČKÁ 
KOMUNITNÁ ZÁHRADA 
PRE SENIOROV AJ 
BÝVALÉ KINO DEVÍN
Projekt komunitnej záhrady pre seniorov je 
podľa starostu Dáriusa Krajčíra schválený, 
nasledovať bude verejné obstarávanie na zho-
toviteľa a potom sa pristúpi k realizácii pro-
jektu. Pri rekonštrukcii bývalého kina Devín 
sa tento rok očakáva ukončenie prípravy pro-
jektovej dokumentácie.

BUDE MAŤ DEVÍNSKA 
NOVÚ ŠPORTOVÚ 
HALU? 
Všetko k  tomu smeruje, pretože pôvodne 
zamýšľaný projekt rekonštrukcie telocvične 
na Základnej škole na Ulici Ivana Bukovčana 
3 sa mení na projekt športovej haly. „Hľadá-
me možnosti, aby spĺňala parametre pre čo 
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Milí Devínskonovovešťania,
známy slovenský hudobník, humorista, 

dramaturg a herec Jaroslav Filip raz povedal: 
„Život je preto krásny, lebo má viac začiat-
kov ako koncov.“ Je to presne tak. Každý rok, 
každá príležitosť prináša niekoľko nových 
začiatkov, vďaka ktorým máme možnosť 
zmeniť to, čo sa nám nepáči, s čím nie sme 
spokojní, čo by sme chceli v našich životoch 
zlepšiť. A rovnako je to aj s našou Devínskou 
Novou Vsou. 

Na  februárovom miestnom zastupiteľ-
stve sme predložili viacero projektov, ktoré 
pomôžu Devínskej byť ešte lepším miestom 
pre nás všetkých. Najdôležitejšie sa týkajú 
výstavby novej športovej haly a  telocvične 
pri ZŠ na  Ulici I. Bukovčana 3. Tieto pro-
jekty sú náročné nielen z  investičného hľa-
diska, ale aj z hľadiska prípravy celej doku-
mentácie, stavebných prác a  schvaľovania. 
Rád by som sa preto poďakoval poslancom 
nášho miestneho zastupiteľstva za  podpo-
ru týchto projektov, ktoré môžu výrazne 
skvalitniť a  posunúť na  novú úroveň špor-
tovú infraštruktúru v  mestskej časti pre 
naše občianske združenia, deti a  mládež, 
pre širokú verejnosť. Okrem týchto veľkých 
projektov, ktorých prípravu finalizujeme, sa 
onedlho pustíme aj do  už viackrát spomí-
nanej rekonštrukcie školskej kuchyne na ZŠ 
na Ulici P. Horova. V marci, ako už zrejme 
viacerí z vás zaregistrovali, sme začali s mo-
dernizáciou nášho Istra Centra, do ktorého 
sa prakticky od 80. rokov takmer vôbec ne-
investovalo. Dnes je nevyhnutné, aby sme 
tento priestor pozdvihli na  úroveň 21. sto-
ročia a  jeho skrášlením a  úpravami zabez-
pečili tým, ktorí ho využívajú – občianskym 
a záujmovým združeniam, deťom, mládeži 
a  širokej verejnosti – požadovanú kvalitu 
na rozvoj kultúry v Devínskej Novej Vsi. 

Milí Devínskonovovešťania, jar je predo 
dvermi, preto prajem každému z  vás, nech 
je jej príchod pre nás všetkých príležitosťou 
na  nové štarty pozitívnych zmien v  našich 
životoch.

 
S úctou

Dárius Krajčír, starosta

Z ROKOVANIA POSLANCOV

najviac športov a dala sa využívať aj na rôzne 
mimoškolské aktivity,“ informoval starosta 
na februárovom rokovaní miestneho zastupi-
teľstva. V Devínskej sa inšpirovali novostav-
bou športovej haly pri Základnej škole v Cífe-
ri. A keďže pri výzvach ich limitujú úsporné 
opatrenia, najmä znižovanie energetickej 
náročnosti a  dodržiavanie ekologických pa-
rametrov, po  skúsenostiach s  nadstavbou 
a  dostavbou Základnej školy na  Ulici Ivana 
Bukovčana 3 sa aj pri tomto projekte upria-
mujú na drevostavbu.

NA MODERNIZÁCIU 
PRIPRAVUJÚ ĎALŠIU 
ŠKOLSKÚ KUCHYŇU 
Hovorí sa, že s jedlom rastie chuť. Po úspeš-
nej rekonštrukcii kuchyne na Základnej ško-
le na Ulici Ivana Bukovčana 3 je na zozname 
najdôležitejších verejno-prospešných projek-
tov mestskej časti rekonštrukcia ďalšej škol-
skej kuchyne, tentoraz na  Základnej škole 
na Ulici Pavla Horova 16. „Tento projekt je už 
rozpracovaný a v súčasnosti sa dolaďujú jeho 
detaily prostredníctvom komunikácie medzi 
vedúcou kuchyne, projektantmi a  pracovník-
mi miestneho úradu,“ konštatoval Dárius 
Krajčír, ktorý verí, že aj vďaka skúsenostiam 
z  predchádzajúcej rekonštrukcie tohto dru-
hu sa v Devínskej Novej Vsi čoskoro podarí 
uviesť do prevádzky ďalšiu modernú školskú 
kuchyňu. 

DEVÍNSKA OPÄŤ TLAČÍ  
NA DOBUDOVANIE 
TURBO OKRUŽNEJ 
KRIŽOVATKY
Dobudovanie vstupnej brány do  mestskej 
časti Devínska Nová Ves je už dlho veľ-
kou témou. Magistrát 5 rokov nereaguje 
na  upozornenia na  kritickú situáciu v  tejto 
križovatke. Napriek tomu, že devínskono-
voveská samospráva odovzdala hlavnému 
mestu všetky relevantné podklady na  pro-
jekt, ktorý by kritickú situáciu riešil, hlav-
né mesto o  jeho financovanie neprejavilo 
záujem. Podľa najnovšej informácie jednou 
z možností, ako sa v  tejto veci posunúť do-
predu, je zverenie problematickej komuni-
kácie mestskej časti. Finančné otázky však 
ešte len budú predmetom diskusie. „Stále 
sa bavíme iba o hypotetických nákladoch, či 
to bude dva a pol, tri a pol alebo štyri a pol 
milióna eur, a  stále narážame na  to, že kto 
a  koľko bude prispievať na  tento projekt. 
Takýmto spôsobom by sme sa k  stavebnému 
povoleniu nedostali ani za 20 rokov,“ povedal 
starosta Dárius Krajčír. Zdôraznil, že prvým 

krokom k realizácii projektu turbookružnej 
križovatky na Eisnerovej ulici je teraz majet-
kovoprávne usporiadanie vzťahov s mestom, 
aby devínskonovoveská samospráva mala 
k dispozícii všetky podklady k stavbe a k ve-
rejnému obstarávaniu. 

NIE JE PRAVDA, ŽE...
... architektonická súťaž návrhov na  rieše-
nie podoby námestia v  Devínskej nebude. 
Jej odloženie súvisí s  postupom hlavného 
mesta a  jeho primátora, ktorý sa devínsko-
novoveskej samospráve nepáči. „Najskôr de-
klarovali, že úpravy verejných priestranstiev 
aj v  okrajových častiach Bratislavy sú ich 
prioritou,“ vysvetľoval na  rokovaní zastupi-
teľstva starosta, „ale potom nás vyzvali, aby 
sme si projekt podľa predstavy niekoho iného 
zaplatili. Keď ten projekt budeme chcieť, tak 
pre potreby Devínskonovovešťanov, a preto si 
architektonickú súťaž na  námestie urobíme 
vo vlastnej réžii.“ Teraz však majú v  Devín-
skej zelenú projekty týkajúce sa organizácie 
dopravy, parkovacích plôch a  ich úpravy, 
na ktoré má mestská časť kapacity a ako sa-
mostatný právny subjekt môže na ich realizá-
ciu žiadať aj finančné prostriedky. Následne 
príde na rad aj architektonická súťaž na ná-
mestie, ktoré je dôležitým verejným priesto-
rom v majetku mestskej časti.

VÝMENA 
NA VELITEĽSKOM 
POSTE 
Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Brati-
slava-Devínska Nová Ves vyhovelo žiados-
ti Pavla Goldsteina a  k  29. februáru 2024 
ho odvolalo z  funkcie veliteľa dobrovoľné-
ho hasičského zboru. Na  tento post zvolilo 
od  1.  marca 2024 Róberta Graneca, ktorý 
v  dobrovoľnom hasičskom zbore pôsobí 
23  rokov. Na  výkon funkcie bude zaradený 
po  absolvovaní overenia odbornej spôsobi-
losti veliteľa dobrovoľného hasičského zbo-
ru. Dovtedy zabezpečí výkon funkcie veli-
teľa určený zástupca. Miestne zastupiteľstvo 
schválilo aj dodatok k štatútu dobrovoľného 
hasičského zboru, v  ktorom definuje úlohy 
a postavenie zástupcu veliteľa dobrovoľného 
hasičského zboru. Starosta Dárius Krajčír 
i  viacerí poslanci ocenili prácu doterajšieho 
veliteľa Pavla Goldsteina a  jemu i  jeho ná-
stupcovi zaželali veľa úspechov pri aktivitách 
prospešných pre Devínsku Novú Ves.

Informácie zo zasadania miestneho zastupi-
teľstva 28. februára 2024 pripravila  

Zuzana Štukovská.  
Podrobnejšie o rokovaní  

na www.devinskanovaves.sk.
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ČO JE NOVÉ V DEVÍNSKEJ

V  dobe automatizácie, počítačov a  ume-
lej inteligencie sa často zabúda na  zručnosti 
a remeslá, ktoré ľudí sprevádzali dlhé stáro-
čia. Veľa mladých ľudí dnes nevie pracovať 
s náradím a nedokáže si svojpomocne opraviť 
ani veci, ktoré sa v domácnosti pokazia, nie-
že niečo nové ešte vyrobiť. Negatívny trend, 
na  ktorý upozorňujú odborníci už niekoľko 
rokov, sa rozhodli zmeniť autori projektu 
Technická škôlka – technika hrou. Vznikol 
v Českej republike s cieľom vzbudiť už u detí 
predškolského veku záujem o techniku a prí-
rodovedné poznanie. Zámerom projektu 
bolo celkovo podporiť technickú a  vedeckú 
gramotnosť detí a zlepšiť ich schopnosť poro-
zumieť, ako veda a technika ovplyvňujú náš 
každodenný život. Na  Slovensku sa projekt 
ujal a stal sa z neho národný projekt minis-
terstva školstva, výskumu, vývoja a mládeže. 
Jeho odbornou garantkou je bývalá premiér-
ka Slovenskej republiky, profesorka socioló-
gie Iveta Radičová.  Do projektu je aktuálne 

zapojených 40 materských škôl a 1 350 detí. 
V tomto roku by malo pribudnúť ďalších 12 
predškolských zariadení. 

Úspešný národný projekt sa do  Devín-
skej Novej Vsi nedostal náhodou. Tunajšie 
materské školy boli oslovené najmä preto, 
že   v  našej mestskej časti máme viacero fi-
riem, v  ktorých sú žiadaní absolventi s  od-
bornými zručnosťami. „Prvý podnet prišiel 
od  riaditeľky Duálnej akadémie v  Devínskej 
Novej Vsi, ktorá každoročne bojuje s nízkym 
záujmom žiakov základných škôl o  odborné 
vzdelávanie. A  keďže poprední svetoví vedci 
tvrdia, že detské myslenie sa formuje medzi 
4. až 6. rokom života, dávalo nám zmysel oslo-
viť materské školy. Na  našu výzvu pozitívne 
zareagovala Materská škola na Ulici Milana 
Marečka, ktorá sa ako tridsiata ôsma zapoji-
la do nášho programu,“ približuje Peter Beck, 
národný koordinátor projektu Technická 
škôlka – technika hrou a jeden z jeho autorov. 

Nadšenie z  úspešnej implementácie pro-

jektu neskrýva ani riaditeľka Materskej školy 
na Ulici Milana Marečka Monika Zelenková. 
„Zatiaľ máme 2 stoly s náradím, no už sme ob-
jednali ďalšie vybavenie, aby sme zariadili čo 
najviac tried, keďže projekt nie je limitovaný ve-
kom detí. Koncom marca budú na projekt za-
školené všetky naše pedagogické zamestnanky-
ne, čím sa staneme plnohodnotnou technickou 
škôlkou.“ Najväčšiu radosť z technického vyba-
venia materskej školy majú, samozrejme, deti. 
Ich usilovné klopkanie kladivkami sa v nepra-
videlnom rytme ozývalo až na chodbu. Výrob-
ky vyvolávali úsmev i obdiv k tomu, čo všetko 
dokážu šikovné detské rúčky pri správnom 
vedení vytvoriť. Podľa učiteľky Jany Pokornej 
sa však neučia len škôlkari. „Zo začiatku sme 
mali obavy, ako to celé zvládneme, keďže aj my 
sme sa museli zoznámiť s náradím a postupmi. 
Túto fázu už máme za sebou, deti prácu s nára-
dím milujú a učia sa veľmi rýchlo.“

Juraj Vedej

REMESLO MÁ ZLATÉ DNO

REALIZUJ SA V MLÁDEŽNÍCKOM PARLAMENTE,  
PRIHLÁS SA DO DRUHÉHO VÝBEROVÉHO KONANIA

Podmienky
1. vek od 14 rokov do dovŕšenia 25 rokov
2. máš trvalý pobyt alebo študuješ v mestskej 

časti Bratislava-Devínska Nová Ves
3. zaujímajú ťa veci verejné

Ako na to
1. Vyplň elektronickú prihlášku.
2. Pripoj k  nej motivačný list a  zoznam prí-

padných problémov, ktoré ťa v  mestskej 
časti trápia, a návrhy, ako prispieť k ich rie-
šeniu.

Dokedy sa môžeš prihlásiť 31. marec 2024

Ako bude prebiehať výber členov
1. Odborná komisia ťa pozve na osobný po-

hovor.
2. Ak uspeješ, dostaneš dekrét o zvolení.

Čo je mládežnícky parlament
Mládežnícky parlament mestskej časti Bra-
tislava-Devínska Nová je poradný a  inicia-
tívny orgán Miestneho zastupiteľstva mest-
skej časti Bratislava-Devínska Nová Ves 
a  starostu mestskej časti Bratislava-Devín-
ska Nová Ves.

Mládežnícky parlament najmä:
• spracúva a podáva iniciatívne návrhy a sta-

noviská vo veciach týkajúcich sa mládeže 
na území mestskej časti,

• prerokúva návrhy, ktoré sa týkajú zlepšenia 
práce s mládežou, alebo majú vplyv na mlá-
dež,

• podieľa sa na  rozvoji práce s  mládežou, 
na rozvoji mládežníckych iniciatív a na rie-
šení problémov mladých ľudí žijúcich, štu-
dujúcich a  pôsobiacich na  území mestskej 
časti,

• zapája sa do rozvoja mimoškolskej výchovy 
a vzdelávania.
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NA BUDÚCNOSTI DEVÍNSKEJ ZÁLEŽÍ
V  Devínskej Novej Vsi začína viať nový 
vietor v oblasti aktívnej spolupráce s mla-
dými ľuďmi. Nejde o  žiadne občianske 
združenie či neziskovú organizáciu, ale 
o poradný orgán miestneho zastupiteľstva 
a  starostu mestskej časti so zameraním 
na  podchytenie mladých ľudí a  ich zapo-
jenie do aktivít na prospech mestskej čas-
ti. Možno ste o ňom už počuli alebo je to 
pre vás horúca novinka? Poradný orgán, 
o ktorom je reč, sa volá mládežnícky par-
lament. 

Novelizácia zákona o mládeži v roku 2019 
vytvorila legislatívny rámec na  zriadenie 
mládežníckych parlamentov priamo mesta-
mi alebo obcami. Členovia mládežníckych 
parlamentov sú zapojení do  poradných 
a  rozhodovacích štruktúr v  samospráve. 
Tým sa prirodzene učia, ako pracujú miest-
ne úrady. V  našom mládežníckom parla-
mente v Devínskej Novej Vsi sa snažíme vy-
tvoriť priestor pre mladých ľudí, aby mohli 
aktívne ovplyvňovať a  formovať verejné 

dianie v mestskej časti. Často sa stretávame 
s  tým, že mladí ľudia sú vyčleňovaní a  ich 
hlas nie je dostatočne počuť. Naším cieľom 
je preto poskytnúť mladým ľuďom platfor-
mu na  vyjadrenie ich názorov, na  šírenie 
dobrých nápadov a na spoluprácu pri riešení 
problémov v Devínskej Novej Vsi. 

Zasadnutia mládežníckeho parlamentu 
sú pravidelné, stretávame sa každý týždeň. 
Diskutujeme o  nápadoch, riešeniach a  ini-
ciatívach, ktoré môžu prispieť k  lepšiemu 
prostrediu v  našej mestskej časti. Členovia 
majú možnosť prezentovať svoje myšlienky, 
vyjadrovať sa k návrhom ostatných a aktív-
ne sa zapájať do realizácie projektov. Okrem 
toho sa usilujeme o zlepšenie voľnočasových 
aktivít, infraštruktúry a kultúrneho života. 
Členom mládežníckeho parlamentu priná-
leží napríklad navrhovať a  realizovať pro-
jekty týkajúce sa úpravy ihrísk, športovísk 
a iných verejných priestranstiev. Týmto spô-
sobom sa snažíme aktívne prispievať k roz-
voju obce a zabezpečiť rešpektovanie potrieb 
a záujmov mladých ľudí. 

Pridaj sa k nám 
Zamýšľal si sa niekedy nad tým, ako by si 
mohol pomôcť komunite, alebo ako si sprí-
jemniť životné prostredie? Ak áno, potom 
neváhaj a  pridaj sa k  nám! Aj ty sa môžeš 
stať kľúčovým pilierom spoločenského roz-
voja a  prosperity v  Devínskej. Navyše spo-
znáš veľa cieľavedomých ľudí a nadobudneš 
životné skúsenosti. Uzávierka prihlášok 
do druhého výberového konania na členov 
mládežníckeho parlamentu je 31. marca 
2024. V  prípade záujmu nás neváhaj kon-
taktovať! Tešíme sa na všetkých, ktorým zá-
leží na budúcnosti Devínskej Novej Vsi. 

Podpor nás aj na Instagrame a Facebooku, 
za čo ti vopred veľmi pekne ďakujeme.

Andrej Pokluda,  
člen mládežníckeho parlamentu  

v Devínskej Novej Vsi
Kontakty:
IG: mp_devinska     
FB: MP Devínska Nová Ves 
E-mail: mladezdevinska@gmail.com

ČO JE NOVÉ V DEVÍNSKEJ

Devínskonovoveský klub dôchodcov je 
miesto, kde jeseň života hrá tými najkrajšími 
farbami. Miesto, kde sa pravidelne stretávajú 
seniori, dlhoroční známi a priatelia, aby spo-
lu trávili príjemné chvíle. Ak si myslíte, že to 
nemôže byť zábava, ste na veľkom omyle. Je 
až fascinujúce, s akou energiou pristupuje ve-
denie klubu k príprave a realizácii početných 
aktivít pre svojich členov. V marci napríklad 
absolvovali naši seniori poznávací výlet v Ra-
jeckej doline a v apríli ich čaká kúpeľný pobyt 
v Piešťanoch. 

„Okrem zájazdov a výletov mávame pravi-
delné aktivity, každý pondelok máme v klube 
výučbu angličtiny a  v piatok cvičíme. Stredy 
zasa patria prednáškam, besedám a  rozho-
vorom o  histórii, zvykoch, ale aj o  súčasno-
sti. Program máme pripravený pri každom 
stretnutí,“ približuje vedúca klubu pani Da-
niela Lipková. 

Kvalitu, o  ktorej hovorí Daniela Lipková, 
potvrdila aj beseda so spisovateľkou Marikou 
Eisler Studeničovou a  legendárnym hokejis-
tom Jožkom Golonkom, ktorá sa konala pri 
príležitosti MDŽ, no aj ako sprievodné podu-
jatie iniciatívy Marec mesiac knihy. Hovorilo 
sa o knihe, ktorú autorka napísala o známej 
Žiletke, no legenda slovenského hokeja sa 
s účastníkmi podelila aj o viacero úsmevných 
príhod zo svojho života. Obaja hostia si vy-
slúžili dlhý potlesk, po  ktorom nasledovala 
autogramiáda. 

Marika Eisler Studeničová má k Devínskej 
Novej Vsi vrúcny vzťah, keďže v našej mest-
skej časti žila 25 rokov a jej mama je aktívnou 
členkou klubu dôchodcov. Do Devínskej No-
vej Vsi sa vracia rada a aj preto býva v rámci 
Mesiaca knihy pravidelným hosťom. Má-
lokto však vie, že vrúcny vzťah k Devínskej 
Novej Vsi má aj druhý hosť Jozef Golonka: 
„V Devínskej som ako doma, mám tu viace-
ro známych. Chodievali sme sem pravidelne, 
na  rybníku som chytával ryby. Devínska je 
dnes plnohodnotná súčasť Bratislavy, sídlisko 
je pekné, čisté a vidieť, že sa ľudia o svoje oko-
lie starajú. Páči sa mi tu.“
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V ČOM 
MAJÚ  
HVIEZDY 
PRSTY

Neverí. Ako by aj mohla? Veď s takým niečím sa ešte nik-
dy nestretla. Takmer storočná žena jej tvrdí, že urobí stojku 
na hlave.

„Neverím“, počuje svoj hlas. 
Vtedy sa úctyhodná stará pani vzpriami, položí ruky 

na koberec a postaví sa na hlavu. Vilma Jamnická. Hereč-
ka, astrologička, ale predovšetkým úžasne vitálna dáma. 
A novinárke Marike Eisler Studeničovej, rozhodnutej napí-
sať o tejto žene biografiu, v tej chvíli takmer vypadnú oči 
z jamôk.
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Tie spomienky! 
Kedy sa to všetko vlastne začalo? Ma-

rika sedí pohodlne uvelebená v  kresle pre 
hosťa v  štúdiu Devínskonovoveskej tele-
vízie a  na  sekundu sa zamyslí. Tá sekun-
da trvá takmer polstoročie. Letí pamäťou 
do  mladosti a  spomedzi mihajúcich sa 
obrazov k nej vystupujú obrazy ľudí, ktorí už 
nežijú. Čosi jej šepkajú, radia, ukazujú smer. 
Chodba osudu má toľko križovatiek, ktorou 
cestou sa vybrať? Bude učiteľkou slovenčiny, 
ruštiny a občianskej náuky? Alebo sa sústre-
dí iba na ruský jazyk, ktorý ju v časoch na-
stupujúcej glasnosti nesmierne bavil? Vzor 
vidí vo svojej tete Milke Zelenskej pôsobia-
cej v Slovenskej televízii. Marika vo veku tí-
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nedžerky chodievala za  ňou na  pracovisko 
do Televíznych novín a zakaždým ju premkol 
fascinujúci pocit z  objavovania novinárske-
ho sveta. To bol ten okamih, ktorý rozhodol. 
Pôjde na žurnalistiku! Ešte počas štúdia pra-
xovala v zahraničnopolitickej redakcii, ktorú 
viedol skúsený spravodajca Leopold Morav-
čík, kde vďaka znalosti ruského jazyka nabe-
rala intervízne správy z Moskvy, ale aj zo So-
fie, z Varšavy a z iných socialistických krajín. 

A  po  škole našla ešte čosi úžasnejšie – 
možnosť sedieť nad písacím strojom a  dlho 
do  noci vyťukávať reportáže a  rozhovory 
na témy, ktoré ju napĺňali absolútnym seba-
uspokojením. Na  tie stretnutia s  hercami či 
so spevákmi nikdy nezabudne. Ich čaro bolo 
v osobnom kontakte, tvárou v tvár, žiadne in-
terview po telefóne či cez e-mail. Keď s Vla-
dom Durdíkom sedeli v kaviarni pri piatom 
rozhovore v  poradí, herec poznamenal: „To 
by už bolo aj na  jednu knihu.“ Po  tej vete 
akoby sa navôkol zaiskrilo. Odvetila: „Fakt! 
Urobme to!“ Lenže kým knihu s  názvom 
Keď sa obzriem dokončili, ťažko chorý herec 
zomrel. Knižná prvotina a taká smola. Lenže 
dielo bolo potrebné vydať. Skúška vytrvalo-
sti, sebazaprenia a vnútornej sily. Vydavateľ-
stvo je napokon spokojné a  jeho riaditeľka 
navrhne Marike, aby napísala biografiu s Vil-
mou Jamnickou. Čože? Veď pani Vilma má 
98 rokov, ak mi umrie skôr, ako vyjde kniha, 
už si neškrtnem! Vznikne čosi ako mantra, že 
Studeničovej umierajú respondenti pod ru-
kou... S malou dušičkou zazvoní pri dverách 
s menovkou Jamnická. 

„Dobrý deň, pani Jamnická, prišla som 
kvôli knižke, ktorú by sme mali spolu napí-
sať...“

„Taká mladá? Vraveli mi, že príde skúsená 
redaktorka.“ 

Marika mala štyridsať, herečka sa blížila 
k  stovke. Chvíle napätia však čoskoro po-

minú, pani Vilma sa musí spýtať hviezd, 
či je všetko v  cajku. Študuje horoskop, lis-
tuje v  čomsi, čo pripomína matematicko-
-fyzikálne tabuľky, pravítkom odmeriava 
akési súradnice a  šomre si čosi popod nos. 
Napokon zahlási: „Hviezdy sú nám naklone-
né, ascendent je na správnom mieste a všetko, 
čo začnem dnes robiť, dobre dopadne, môže-
me ísť na to...“

Ak majú v našich činoch prsty hviezdy, ak 
sú to ony, čo riadia náš osud, túžby a ambí-
cie, potom je všetko tak, ako má byť. Marika 
s  Vilmou stihnú napísať dve knihy – Elixír 
môjho života a  Muž môjho života – a  pani 
Jamnická sa dožije takmer 102 rokov. Emócia 
zo spoločných stretnutí spisovateľky a hereč-
ky je však natoľko intenzívna, že po ďalších 
dvadsiatich rokoch vzniká román Pondelky 
s  Vilmou ako pocta všetkým jemnocitným 
chvíľam s touto vznešenou dámou. 

Ach, tie rozdiely! Nad kvalitným rozhovo-
rom sa dokáže aj skúsený autor občas riadne 
zapotiť, biografia ponúka síce väčší faktogra-
fický priestor, ale zvoliť správne ingrediencie 
v  jeho dejovej výstavbe je kumšt. Román sa 
zasa iba zdá byť slobodnejší pre rozlet fantá-
zie, no vyhmatnúť napínavú zápletku a  cez 
katarziu postáv sa dopracovať k  zaujímavej 
pointe, to veru nie je ako písať slohovú prá-
cu. Nuansy prístupu vzrušujú, zavše zabolia, 
téma sa zvykne brániť a  skrotiť ju v  príťaž-
livom štýle je výzvou, ktorej sa nedá odolať. 
Prirodzene, iné je tvoriť biografiu žijúcej 
osobnosti, napríklad s  hokejistom Jožom 
Golonkom, kde pri mnohých desiatkach vzá-
jomných stretnutí autor zaznamenáva na dik-
tafón a  do  notesa haldy odpovedí, príbehov 
či smutno smiešnych detailov, a  iné je písať 
knihu o  živote už nežijúceho barda divadla 
Gustáva Valacha. Práve na  nej momentálne 
Marika pracuje. Informácie čerpá od  syna 
charizmatického herca, z  dokumentárnych 

filmov, z listovej korešpondencie s divadlom, 
z archívnych časopisov, z novín zožltnutých 
časom či zo sledovania dávnych inscenácií. 
A musí byť pozorná a presná, pretože čitateľ 
vie byť neúprosný v  kontrole podrobností. 
Pri knihe o duchovnom otcovi skupiny Mo-
dus Jankovi Lehotskom zasa paradoxne na-
razí na  špecifikum hudobníka, ktorý je vo 
svojom svete v  okamihoch koncertovania. 
Ak má ťahať dlhšie monológy, nastáva pre 
spisovateľa trýznivé peklo. Verbálne sa do-
káže vyjadrovať v  iskrivých bonmotoch, ba 
aj perly sa zalesknú, ale nemá pocit, že musí 
veľa rozprávať. Čo v takomto prípade? Kedysi 
Marika podobné situácie zachraňovala tým, 
že na  koniec knihy dala slovo významným 
ľuďom, ktorí dotyčnú osobnosť dôvernejšie 
poznali a odrazu získali možnosť zaspomínať 
si. Pribudlo síce dvadsať knižných strán, ale 
autorka po čase túto metódu opustila. Zdala 
sa jej prvoplánová a priveľmi zjednodušovala 
konečné vyznenie biografie. Dnes zapracúva 
spomienky iných priamo do deja. A je to ono! 

Možno by prišiel na pomoc ostrieľaný tvor-
ca memoárov historických osobností, Stefan 
Zweig je v tomto smere prakticky neprekona-
teľný. Nejde pritom o napodobňovanie štýlu 
či spôsobu určovania, čo je a čo nie je v živote 
konkrétneho človeka podstatné. Ide len o sa-
motný dotyk s dokonalosťou, o obohacujúce 
poznanie súvisiace so schopnosťou vidieť via-
ceré vrstvy súvislostí. Vlastne aj Marika s mi-
moriadnym darom empatie a kontaktného 
dotyku využíva celú škálu tejto biografickej 
výzbroje. V  hektike bežných novinárskych 
dní, keď téma strieda tému a  človek musí 
v mozgu prepínať citlivosť vnímania na rôz-
ne nástrahy žánrových postupov, je čoraz 
menej času na siahodlhé čítanie iných auto-
rov. Napokon aj Dominik Dán, najúspešnejší 
slovenský detektívny románopisec, sa špecia-
lizuje iba na „svoj“ obľúbený okruh literatúry. 
V tomto smere sú na tom rovnako s Marikou, 
ktorú nedávno očarila biografia Jána Čomaja 
o  Štefanovi Kvietikovi či české memoárové 
dielo o  Květě Fialovej. Ale neskôr, ak bude 
konečne čas sa zastaviť, siahne do hlbín svojej 
bohatej knižnice a pohladí očami perly sveto-
vých majstrov. 

Sedí v  kresle pre hosťa v  televíznom štú-
diu DTV a  kým padne prvá otázka o  tom, 
čo ju spája s Devínskou Novou Vsou, túla sa 
v  myšlienkach vlastným životom. Pred rok-
mi sa z Devínskej odsťahovala, ale vraví, že 
tu sa jej žilo parádne! Ak by mohla, hneď by 
sa sem vrátila! Mesto v meste, úžasná príro-
da, výlety k rieke Morave a do ďalekých polí, 
famózny vzduch. Ak by žila Vilma Jamnická, 
možno by k nej skočila prezvedieť sa, čo na to 
hovoria hviezdy. Lebo sny sa plnia, keď im 
hviezdy prajú.

Juraj Mravec
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Forrest Gump bol tak ako vo všetkom aj 
v stolnom tenise neprekonateľný. Kto je pre 
teba absolútnym idolom za stolom s  lieta-
júcou loptičkou?
Vzhliadam s  úctou k  mnohým, no viac ma 
zaujímajú dievčatá. Asi najviac juhokórejská 
stolná tenistka Shin Yubin, narodená v rov-
nakom roku ako ja, v dvetisíc štvrtom. Pred-

MATCH BALL PRE NOEMI!

Má oči mačky a úder, ktorý naháňa strach. Prikrčená 
za stolom striehne na svoju chvíľu. Zosobňuje talent 
s ambíciou víťaziť, ale aj pokoru pred výzvami a tímového 
ducha. Noemi Némethová, členka extraligového 
družstva stolných tenistiek Devínskej Novej Vsi.
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stavte si, že má len devätnásť a už je v abso-
lútnej svetovej špičke, čo ma veľmi inšpiruje. 
Viete, ak má niekto spĺňať kritérium môjho 
idolu, musí sa mi páčiť nielen štýl jeho hry, 
ale aj to, ako sa pri zápasoch správa. Oča-
kávam maximálnu sústredenosť, vnútornú 
vyrovnanosť, pokoj, neznášam nervákov. 
Sympatizujem s útočným poňatím hry, ktoré 
Shin Yubin predstavuje v celej nádhere. A ak 
to tak možno povedať, učím sa od nej. Hráva 
trošku ďalej od  stola, no nie veľmi ďaleko, 
páči sa mi jej štýl, tiež mám k nemu sklon.

Sú Číňania v tejto hre najlepší, pretože naj-
viac trénujú?
Nedávno som videla čínske video, 
na  ktorom asi ročné bábätko držalo v  ruke 
pingpongovú raketu. Začínajú s  tou hrou 
veľmi skoro a  trénujú osem – desať hodín 
denne. Nič iné nerobia. Šialené. 

Filozofia akejkoľvek hry má v sebe dôležitý 
imperatív – snahu zvíťaziť. Ukrýva sa táto 
ambícia vo všeobecnosti aj v tvojej povahe? 
Určite. Vidno to v  škole. Momentálne 
idem maturovať na  Gymnáziu na  Bilíkovej 
s ambíciou študovať ďalej medicínu. A natoľ-
ko som súťaživá, že jednoducho musím mať 
dobré známky, a zatiaľ ich aj mám. 

Hovoríme o zdravej súťaživosti, alebo sme-
ruješ k cieľu pomocou lakťov, ako sa vraví, 
cez mŕtvoly?
To azda nie! Ale poviem to takto: na dnešný 
extraligový zápas som nastúpila po dvojtýž-
dňovej chorobe, nemohla som dlhšie tréno-
vať, napriek tomu som veľmi chcela pomôcť 
tímu zvíťaziť. Jednu súperku som porazila, 
ale keď bol stav 5 : 0 v náš prospech, na ďal-
ší zápas som už nenastúpila, vystriedala ma 
náhradníčka. Čiže žiadne lakte, dokážem si 
povedať dosť. 

Kto ťa priviedol k pingpongu?
Zapracovala náhoda. Chodievala som 
do  klubu mažoretiek, mala som desať-jede-
násť rokov, tréningy boli dvakrát do týždňa. 
Veľa mojich spolužiakov vtedy navštevovalo 
krúžok stolného tenisu a ja som nechcela stáť 
bokom, pridala som sa. Reku, raz do  týžd-
ňa na  hodinku si pôjdeme zapinkať. Lenže 
hneď pri prvej návšteve ma oslovil tréner 
pán Bilský a naznačil mi, že by zo mňa niečo 
mohlo byť. Zavolal si mojich rodičov a  zis-
ťoval, či by súhlasili s  častejším tréningom. 
A  mňa pingpong odvtedy absolútne zhltol. 
Rozlúčila som sa s  mažoretkami a  zobrala 
do rúk stolnotenisovú raketu.

Tréningy, tréningy, tréningy... vedrá potu, 
únava, bolesť zo svalovice. Ako si sa vyrov-
návala s tým, že až po útrapách z nácvikov 

úderov či precíznosti servisu, cizelovania 
obrany či smrtiacich útokov môžu prísť po-
žadované výsledky?
Všetko prichádzalo postupne. Spočiatku 
bolo menej tréningov, časová záťaž však 
mierne stúpala. Privykla som novému 
rytmu. Cez deň škola, popoludní tréning, 
večer domáce úlohy a  spánok. Nič iné som 
nestíhala. Klapalo to ako hodinky.

Spolužiačky chodili na diskotéky, ty na tré-
ningy?
Presne tak, ale ťažkú hlavu som si z  toho 
nerobila. Vedela som, že ak chcem niečo 
dosiahnuť, musím sa zaťať a vydržať. Lenže 
nič nebolo nasilu, mňa to bavilo a stále baví. 
Najskôr sme začali dvojhodinovými trénin-
gami trikrát do týždňa. Devínski muži hrali 
vtedy prvú ligu a niektorí z nich nad nami 
prevzali niečo ako patronát. Neskôr však ani 
to už nestačilo, začala som chodiť na Starej 
Vajnorskej do ďalšieho tréningového centra. 
Päťkrát do týždňa, občas dvojfázovo. 

Si praváčka, laik by sa nazdal, že prvé, čo si 
si začala zdokonaľovať, bol forhand...
Paradoxne je to tak, že malé deti by sa mali 
najskôr učiť hrať backhand. Ja som sa začala 
učiť veľmi neskoro – v jedenástich. Špičkoví 
hráči túto hru mastia od  šiestich-siedmich 
rokov. Takže som musela všetkých dobiehať. 

Natrápila si sa najviac s  top spinovým 
backhandom?
Hmm... je to ťažký úder, priznávam, ale sú 
ešte ťažšie. Napríklad kontra top spin. 

Aby bol čitateľ v obraze: top spin je útočný 
úder, po  ktorom dosiahne loptička takú 
extrémnu rotáciu, že po dopade na súpero-
vu stranu stola má mimoriadne zrýchlený 
odraz...
A  teraz si predstavte, že kontra top spin sa 
odohrá v okamihu, keď vám súper zahrá top 
spin a vy mu naň odpoviete tiež top spinom. 
Chce to veľa tréningov, pri ktorých musím 
pozorne sledovať uhol, pod ktorým súperka 
odrazí loptičku a bleskovo odhadovať rých-
losť jej rotácie.

Vidno, že tvojou vášňou je ofenzívna hra...
Riadne ofenzívna! Vyplýva to z toho, že som 
netrpezlivá a nemám čas pinkať si dlhé mi-
núty so súperkou. To svoje si potrebujem 
odbúchať. Je pravda, že na Slovensku je málo 
obranárok, ale stáva sa, že stretnem aj takú. 
Vtedy je mimoriadne psychicky náročné ne-
stratiť nervy a vydržať odolávanie a obranu 
súperky.

Takže potvrdzuješ skúsenosť, že ak sa 
stretnú dve útočníčky, očakáva sa rýchly 

a dramatický súboj, ak dve obranárky, pri-
chádzajú dlhé, často vizuálne nezaujímavé 
výmeny?
Áno, je to na  šľaktrafenie. Dvaja obranári 
– nekonečná hra. Obranár a  útočník – tiež 
dlhá hra, pretože obranár všetko pochytá, 
ale je to vizuálne oveľa zaujímavejšie.

Ktorý úder máš najradšej a v duchu si po-
vieš, teraz prišla moja chvíľa?
Myslím, že je to asi forhandový top spin, 
vyhovuje mi. Mám ho dobre natrénovaný 
a som si istá, že je mojou parketou.

Dovoľ, prosím, malú spomienku. Hral som 
proti Gabovi Frátričovi, trénerovi a  du-
chovnému otcovi devínskonovoveských 
stolných tenistov, a zažil som čosi pre mňa 
dovtedy nevídané. Jeho forhandové top 
spinové údery sa totiž odrážali pod šiale-
ným uhlom preč zo stola. To je ako možné?
Pán Frátrič dokáže čarovať pri údere so zá-
pästím, v tom bol ten fígeľ. Iba trochu ohne 
zápästie a k vám letí lopta, za ktorou sa iba 
pozeráte.

V čom sú v Devínskej vhodné podmienky 
nato, aby stolní tenisti dosiahli výkonnost-
ne úroveň extraligy?
Dôležité je, že máme svoju halu, nemusíme 
sa o  ňu s  nikým deliť, a  v  princípe tam 
môžeme ísť vtedy, keď chceme. Vedenie klu-
bu je fantastické, ústretové voči každému, 
kto sa chce zlepšovať.

Študuješ pred zápasom hru svojej súperky?
Videozáznamy hry nepoužívame, vychádza-
me skôr z osobného poznania hráčok, s kto-
rými sme na približne rovnakej výkonnost-
nej úrovni. Viem teda, kde som v minulosti 
urobila s konkrétnou súperkou chyby a s tré-
nerom pred zápasom dolaďujeme taktiku. 
Upozorní ma na jej slabiny, poradí, kam jej 
to mám hádzať a akým spôsobom. 

Pokúsme sa preniknúť do  spôsobu tvojej 
hry. Predstav si, že stojíš za  stolom, máš 
servis a...
Práve od podania, a  to by mala byť výhoda 
toho, kto servuje, viem, aká loptička sa mi 
vráti. Je to ako v  šachu. Forsírovaná hra. 
Čosi ako vynútená a  štatisticky predpokla-
daná odpoveď zo strany súpera. Jestvuje aj 
tak zvané tajné špeciálne podanie, ktoré si 
šetrím na tesný stav a rozhodujem sa preň až 
vo chvíľach, ktoré by mali rozhodnúť vývoj 
zápasu. A už len verím, že ho súper nechytí. 
Neskôr sa v  hre snažím pripraviť si vlastný 
útok. Pracujem s  tempom a  rytmikou hry, 
skracujem ju, napríklad za  sieťku súperky, 
aby mi vrátila vyššiu loptičku. Vtedy útočím. 

Juraj Mravec



Kyvadlo sprevádza ľudstvo 
už niekoľko storočí. Vďaka ky-
vadlovým hodinám dokázali 
ľudia v minulosti merať čas ove-
ľa presnejšie, ako bolo dovtedy 
možné. Na  princípe kyvadla 
funguje napríklad metronóm, 
seizmograf či dokonca pasca 

na myši. Praktické využitie fyzi-
kálneho javu je skutočne široké 
a  niet divu, že princíp kyvadla 
nájdeme aj v hračkách. V akých? 
To sa dozviete z  putovnej výsta-
vy Vedecká hračka kyvadlo v na-
šom Múzeu kultúry Chorvátov 
na Slovensku. 

Za  touto interaktívnou výsta-
vou stojí občianske združenie 
Vedecká hračka, ktoré už 30 ro-
kov pripravuje výstavy vysvet-
ľujúce rôzne fyzikálne javy. Vý-
stavy plné hračiek a  hlavolamov 
pomáhajú návštevníkom ľahšie 
pochopiť zákony fyziky pros-
tredníctvom hry a experimentov. 
Základom tej aktuálnej v Múzeu 
kultúry Chorvátov na  Slovensku 
sú kyvadlá, konkrétne Newto-
novo, Galileovo, Maxwellovo, 
Rothovo, magnetické, chaotické 
a spriahnuté. Vystavených je oko-
lo 70 exponátov – hračiek, kto-
rých sa môžete nielen dotýkať, 
ale pod dohľadom zamestnan-
cov múzea si ich aj vyskúšať. Hra 
s  vystavenými vedeckými hrač-
kami upevňuje poznatky súvisia-
ce s kmitmi, kyvmi, frekvenciou 
či vlnením.

„Keďže exponátmi sú hračky, 
výstava je primárne určená de-
ťom v  školskom veku. Užívajú si 
ju, berú do  rúk prakticky všetko, 

čo vidia. Skúšajú, ako vedecké 
hračky fungujú a počas toho sami 
prídu na to, ako vlastne fungujú. 
Priznám sa, že pred otvorením vý-
stavy sme sa pohrali aj my dospelí, 
aby sme boli deťom nápomocní, 
ak by náhodou potrebovali ešte 
niečo vysvetliť,“ hovorí riaditeľ 
múzea Andrej Solár. 

Nadšené boli aj deti, ktoré 
výstavu navštívili. Šesťročná 
Hanka a  Adam si pochvaľovali 
množstvo vystavených hračiek 
a ocenili aj to, že sa s nimi mohli 
hrať tak dlho, ako chceli. Na dlhé 
hranie s  jednou hračkou však 
veľa času nezostáva, ak chcú deti 
vyskúšať všetko, čo je v ponuke. 
Hoci je výstava určená najmä 
deťom od  6 rokov, pomocou nej 
sa vrátia do detských čias aj do-
spelí. Preto, ak hľadáte s rodinou 
zaujímavý spoločný program, vý-
stava Vedecká hračka kyvadlo je 
dobrou voľbou. Potrvá do 5. mája 
2024.

Juraj Vedej 

RODIČOM BUDÚCICH PRVÁČIKOV
Vo štvrtok 21. marca 2024 v  čase od  15.00 
do  18.00 hod. pozývame rodičov budúcich 
prvákov na  deň otvorených dverí v  Zák-
ladnej škole na  Ulici Ivana Bukovčana 3. 
Stretneme sa na Ulici Bukovčana 1, v budo-
ve školy, ktorú tento školský rok navštevuje 
v  deviatich triedach 220 prvákov a  druhá-
kov. Popoludňajšia činnosť žiakov je orga-
nizovaná v 9 oddeleniach školskej družiny. 
Budúci prváčikovia si počas dňa otvorených 
dverí môžu vyskúšať zručnosť pri tvorení, 
preveriť vedomosti o číslach a písmenkách, 
jazykové predpoklady, ale si aj zacvičiť 
v telocvični a spoznať útulné priestory ško-
ly. K  úspechu dňa otvorených dverí určite 
prispejú aj tento rok naše panie kuchár-
ky, ktoré budúcim prváčikom prichystajú 
ochutnávku jedál pripravovaných v  novej 
zrekonštruovanej školskej kuchyni. 
 
Variantné vyučovanie cudzích jazykov
V  školskom roku 2024/2025 ponúkame va-
riantné vyučovanie anglického a  nemecké-
ho jazyka. 1. variant je určený deťom, ktoré 
majú od 1. ročníka iba anglický jazyk, a to 2 
vyučovacie hodiny týždenne. V 3. ročníku sa 
rozsah výučby angličtiny zvyšuje o 3 hodiny 
týždenne. Nemecký jazyk sa pridáva v 7. roč-
níku. 2. variant je určený deťom, ktoré sa učili 
nemecký jazyk už v  materskej škole. V  1. D 

triede, podporovanej Nadáciou Volkswagen 
Slovakia, pokračujeme vo výučbe nemeckého 
jazyka, ktorý sa deti učia spolu s  anglickým 
jazykom po 2 hodiny týždenne. V niektorých 
predmetoch využívame CLIL metódu v  ne-
meckom jazyku. Výučba cudzích jazykov sa 
uskutočňuje v  špeciálne vybavených jazyko-
vých učebniach a  je prispôsobená nízkemu 
počtu detí v  skupinách. Aj vďaka tomu do-
sahujú naši žiaci výborné výsledky na olym-
piádach tak z anglického, ako aj z nemeckého 
jazyka.

Rozvoj s dôrazom na individualitu dieťaťa 
Základná škola na Ulici I. Bukovčana 3 tak-
tiež poskytuje talentovaným deťom kreatívne 
formy výchovno-vzdelávacieho procesu, kto-
ré rozvíjajú ich nadanie v rámci krúžkov. Ten-
to rok sa pre našich žiakov otvorili aj aktivity 
so športovým zameraním, ako sú gymnasti-
ka v NEJ, futbal, fitnes, stolný tenis, volejbal, 
športové hry, atletika, jumping, ako aj akti-
vity tanečného charakteru, napríklad DFS 
Grbarčieta, tanečný súbor Eleganza, prípad-
ne vedomostného charakteru ako napríklad 
konverzácia z NEJ, cvičenia zo SJL a z MAT, 
Spoznajko... Prostredníctvom krúžku Šikulky 
nezabúdame ani na rozvoj výtvarného ume-
nia a umeleckého nadania našich žiakov. 

Atraktívne priestory školy a zaujímavé voľ-
nočasové aktivity
V  novovybudovanej nadstavbe a  prístav-
be školy nám pribudlo osem nových tried. 
V ďalšej etape sa plánuje revitalizácia areálu 
školy s vybudovaním športovísk určených pre 
potreby školy. K dispozícii máme tri telocvič-
ne, posilňovňu a stolnotenisovú herňu. Počas 
prázdnin majú rodičia možnosť prihlásiť deti 
do denných táborov a školskej družiny. V lete 
organizujeme športové tábory v škole, v zime 
pobytové tábory spojené s  lyžovaním. Pre 
žiakov 1. až 4. ročníka zabezpečujeme pla-
vecké kurzy, najnovšie v nadväznosti na pro-
jekt SportInstitute pod záštitou Slovenského 
olympijského a športového výboru a Sloven-
skej plaveckej federácie, a kurzy korčuľovania 
pre žiakov 1. až 2. ročníka. Pre starších žiakov 
je to napríklad letný ozdravovací pobyt pri 
mori, lyžiarske kurzy a školy v prírode.

Sledujte webstránku školy
Ďalšie informácie o  jednotlivých varian-
toch výučby, ako aj o  pripravovanom zápise 
do 1. ročníka, ktorý bude 19. – 20. apríla 2024, 
nájdete už čoskoro na webovej stránke školy. 
Tešíme sa na budúcich prváčikov v školskom 
roku 2024/ 2025. 

 Mgr. Renáta Balogová, 
 riaditeľka Základnej školy na Ulici Ivana 

Bukovčana 3

ČO JE NOVÉ V DEVÍNSKEJ

VEDECKÉ HRAČKY POTEŠIA MALÝCH AJ VEĽKÝCH
ROZHOVOR
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Ed McBain, autor skvelých detektívnych 
príbehov z  newyorského prostredia, vedel 
šokovať aj zaujímavými súvislosťami. Neza-
budnem na scénu, keď predavač kief vystúpi 
po schodoch k dverám bytu klienta, stisne 
zvonček a byt exploduje. Po opise následkov 
výbuchu s  rozmetaným telom predavača 
a  zápachu zhorených kief  Mc Bain nasadí 
vetu: „Bola tu jar.“ Je vám blízky tento au-
tor? Čím? 
Ed McBain je môj najobľúbenejší autor detek-
tívok. Bolo obdobie, keď som detektívky do-
slova hltal, prešiel som si klasikou od Agathy 
Christie, Arthur Conan Doyle ma oslovil, 
vyšetroval som spolu so Sherlockom Holme-
som, s Herculom Poirotom, s Perrym Maso-
nom, s Nerom Wolfom, so všetkými, ktorých 
za  starého režimu prekladali do  slovenčiny 
či češtiny, lebo čítam rovnako dobre v oboch 
jazykoch, no najviac na  mňa zapôsobil prá-
ve Ed McBain. Mal výnimočný rozprávač-
ský talent, zmysel pre cynický suchý humor 
a poznal prostredie, vedel, o čom píše. Jeden 
z  jeho bratrancov bol newyorský policajt 
a McBain s ním trávil veľa času v dlhých roz-
hovoroch, počas ktorých sa školil, učil sa ter-
minológiu, pracovné postupy, policajné dia-
lógy vrátane policajného humoru, spoznával 
psychológiu vyšetrovania, nasával atmosféru 
zločinu. Oplatilo sa, zodpovedná príprava sa 
potom odzrkadlila v  jeho výnimočnej tvor-
be. Napísal 56 detektívnych románov, takže 
sa nebudem zdržiavať dlhými odpoveďami 
a idem na to, mám čo doháňať.

Čitateľov vašich kníh by dozaista zaujímalo, 
ako vyzerá bežný deň Dominika Dána, 
schopného napísať dva detektívne romány 
ročne. Je neustále sklonený nad klávesnicou 
počítača? Kedy relaxuje? Dopraje si popo-
ludňajší spánok?
Kým mi v  žilách kolovala mladícka krv, 

zvládal som všetko. Cez deň 
som chodil do  práce, večer 
a  v  noci som písal, spával 
som 4 hodiny denne a  sta-
čilo mi. Krv zostarla, duch 
ostal mladý, ale na duchu asi 
až tak nezáleží, lebo z  noč-
ného písania som sa mu-
sel preorientovať na  denné, 
inak hrozili vážne zdravotné 
problémy spojené s vyčerpa-
ním a  stresom. Dnes píšem 
výhradne ráno, len doobeda, 
po obede nasleduje zaslúžený 
šlofík, lebo my dôchodcovia 
máme len jedného šéfa a ten 
takéto slasti v  pracovnej 
dobe povoľuje. Popoludnie mám vyhradené 
pre rodinu, na práce okolo domu a prechádz-
ky pri Morave. Večer si doprajem dobrý film, 
čo nie je také ľahké pri súčasnej televíznej 
ponuke, a zajtra ráno ideme na to odznova. 
Summa summarum – za  rok sú z  toho dva 
romány.

Jestvuje niekto z vašich blízkych, kto prvý 
číta dokončený rukopis a  vy čakáte, aká 
bude reakcia?
Áno, ak beriete za mojich blízkych aj redak-
torku a šéfredaktorku vydavateľstva. Manžel-
ka si rada počká na finálny výrobok, lebo je 
závislá na vôni „čerstvotlače“ a na šuchotaní 
papiera medzi prstami. Takto je to v poriad-
ku a  takto to aj ostane, lebo, ako sa hovorí, 
viac hláv viac kapusty, čo je výhodné v kvas-
nom priemysle, ale určite nie pri korigovaní 
rukopisu, tam si vystačíme v trojici. 

Ako si objavila slávneho spisovateľa zo svoj-
ho susedstva? 
Bolo to v roku 2005, keď vyšla jeho prvá kni-
ha s názvom Popol všetkých zarovná. Čítala ju 
najskôr moja dcéra Silvia a vraví mi: „Mami, 
toto si musíš prečítať. Mrazivo autentické. 
Nepustíš to z ruky.“ A tak aj bolo. Večer som 
sa do knihy začítala a do rána som ju zhltla. 
Nespala som. Nedalo sa. Odvtedy čítam 
Dánove knihy na  jeden dúšok. Veď by ma 

porazilo, keby som išla spať bez zistenia, ako 
sa príbeh skončí. 

37 kriminálnych románov je úctyhodný 
počet diel vyžadujúcich si trpezlivosť, čas 
a  množstvo spisovateľskej invencie. Čomu 
ťa jeho knihy naučili? 
Že s  napätím sa dá doslova čarovať. A  Dán 
s  ním narába majstrovsky. Vie presne, kedy 
pridať plyn a kedy ho ubrať, on určuje okami-
hy, počas ktorých budete mať strach alebo sa 
hoci aj smiať. Akoby skrytou kamerou blúdil 
v prostredí práce kriminalistov a zachytával 
jej autentické momenty. Veríte mu, akoby 
vás do  deja ťahal za  ruku. Najskôr udržuje 
pozornosť čitateľa opisom nejakej vraždy, 
napríklad explózie auta, v ktorom zhorí po-
licajt Róbert Eliáš. Kriminalisti zisťujú, že 
vedel o  spolupráci tajnej služby a  mafie pri 
únose syna vysokého predstaviteľa štátu, len-
že odrazu príde z ministerstva príkaz, že prí-
pad sa zastavuje. A  toto ma ohromuje. Dán 
sa nikdy neuspokojuje iba s  kriminálnou 
zápletkou, prepletá dej s dianím vo vysokých 
sférach štátu. Kto chce, ten to pochopí.

Vedela by si s odstupom času určiť svoju top 
knihu dánovku a definovať, prečo a čím ťa 
oslovila?
Ani Karel Gott nikdy neprezradil, ktorú z ti-
sícov svojich piesní má najradšej. Ja mám 
všetky dánovky rovnako rada. Čítam ich 
dokola. A oceňujem na nich aj detaily. Pred 
každým románovým príbehom umiestňu-
je autor latinské citáty antických filozofov či 
citáty z biblie, ktoré sa presne hodia k textu. 
Napríklad Homo homini lupus. Človek člo-
veku vlkom. Je od rímskeho autora komédií, 
známeho pod menom Titus Maccius Plautus. 

Juraj Mravec

DÁN, MÁRIA A ŠIALENÉ NERVY
Oboch fascinujú detektívne romány. On ich píše, ona ich číta. A bývajú neďaleko seba. 
V Devínskej.

ROZHOVORDVAJA NA TRIKRÁT
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Dominik DÁN
Vizitka: Je autorom dosiaľ 37 mimoriad
ne úspešných slovenských detektívnych 
románov. Dvanásťnásobný držiteľ ocenenia 
Panta Rhei Awards v kategóriách najpredá
vanejší slovenský autor, top autor a spi
sovateľ roka. Ide o bývalého kriminalistu, 
ktorého identitu pozná len najbližšia rodi
na, vydavateľ a kolegovia. Hoci je jeho dielo 
monotematické, každá kniha je špecifická, 
písaná z iného uhla pohľadu, a prípady sa 
odohrávajú v rôznych časových obdobiach. 
Čitatelia sú zvyknutí na „prídel“ dánoviek 
dvakrát ročne.

Mária ČUNDERLÍKOVÁ 
Vizitka: Bývalá referentka dopravy v bra 
tislavských elektrárňach, dnes na dô
chodku, prečítala všetky knihy Dominika 
Dána a vždy sa teší na ďalšiu. Má pre neho 
vyhradených niekoľko políc v knižnici. 
Občas ho stretne na prechádzke pri Morave 
a zakaždým ho pochváli. 



„Ojóooj, dnes sa nám to nakupuje. Všade 
máme veľké obchodné domy a veľa možno
stí výberu rôznych tovarov a služieb,“ poteší 
sa Vlado Klepoch, no vzápätí sa zamyslí. 
Letí pamäťou slona kamsi do povojnového 
detstva a sype z rukáva celú galériu obchod-
ných prevádzok drobných súkromníkov. 
Možno si niekto z pamätníkov na tie mená 
ešte spomenie. Lebo po Víťaznom februári 
v  štyridsiatom ôsmom, keď sa komunisti 
dostali k neobmedzenej moci a parlament-
nú masarykovskú demokraciu odkopli 
kamsi do žumpy, bolo aj v Devínskej všeli-
jako. 

„Od  februárového prevratu do  roku 1953, 
keď definitívne prituhli politické pomery, tu 
zostalo niekoľko kľúčových prevádzok,“ povie 
a vyratúva na prstoch „tehelňa, liehovar, vá-
penky Mittelmon a Vajt, kameňolom Ciutti, 
Srdce, železnica, ktorú kedysi stavali Taliani, 
ovocinárska škôlka s vedúcim pánom Šmera-
lom a majere Polanského a Pesláka.“

 Nemôže vynechať ani rybársky spolok 
bratov Kronauerovcov a  pozostatok dvad-
siatych rokov – českú kolóniu s  výstavbou 

rodinných domov na  dnešnej Opletalovej. 
„Múka sa mlela v  mlyne pána Engelharta, 
ktorý dnes už nestojí, a  prvá pošta v  Devín-
skej vyrástla v  roku 1891 na  Slovinci,“ púšťa 
Klepoch guľometnú paľbu dátumov a lokalít, 
ktoré už dávno odvial čas. Miestny Agrofru-
cht do roku 1948 vlastnili páni Záhradníček 
a  Zárecký, v  uhoľných skladoch Radena šé-
fovala pani Klasová. Sedliaci zasa chodievali 
za vychýreným kováčom Polákom, ktorý im 
ešte začiatkom päťdesiatych rokov opravoval 
mláťačky a podkúval kone.

„Boli v  Devínskej aj prevádzky spoločného 
stravovania?“ Otázka je potrebná, pretože 
v  tom bleskovom výpočte spomienok sa aj 
ľudový historik musí nadýchnuť. „Pravda-
že,“ vystrelí spakruky, „hostinec Havel ponú-
kal reštauračné služby, stál oproti dnešnému 
pneu servisu. Prišiel som, dostal som obed 
a ponad pult sa na mňa usmieval vedúci pán 
Michnaj. Ten úsmev mu vydržal do päťdesia-
teho druhého, keď mu hostinec komunisti za-
vreli.“

A konečne téma, na ktorú sa Vladko teší,  
obchody. Na  Istrijskej, kde je dnes klub dô-

chodcov, stála predajňa konzumu, ktorej 
šéfoval pán Spál z  Leopoldova. Ale bolo to 
dávno, v  rokoch 1920 až 1926, poznal ho 
z rozprávania rodičov. Pani Madarasová zasa 
vlastnila z  drevených dosák zbitý zelovoc 
pod železničnou stanicou, Vincko Verner 
s  pánom Vašíčkom na  Istrijskej predávali 
v železiarstve a invalid Tomáš Královič s od-
trhnutou rukou, o ktorú prišiel v prvej sveto-
vej vojne, sa motkal za pultom papiernictva, 
kdesi tam, kde je dnes predajňa zdravotníc-
kych pomôcok. „Ešte v  štyridsiatom ôsmom 
predávali všetci takzvane cez okno, ale kapi-
tulovali.“

Pomerne dlho sa pod Sandbergom drža-
li pekári, bolo ich tam neúrekom. Chvátal, 
Verner, Šimko, Vašíček, Kozel, Kemlage, Foš-
nár... Miestny historik sype tie mená, akoby 
sa práve vrátil z obchôdzky okolo rozvonia-
vajúcich pecí. Iba Tomáš Verner podnikateľ-
sky prežil februárový prevrat, no nie nadlho. 
To k nemu chodievali meštiankári, vari pät-
násťročné decká cestou do  školy. Priniesli 
v  ošatkách doma namiesený chlebík a  kým 
boli v škole, pekár im ho upiekol. Voňavučké, 
chrumkavé časy... Aj koláče na svadby vedel 
ukuchtiť. 

„Ako malý som chodieval na  bikle, teda 
na žemle ku Kemlagemu, piekol totiž najbliž-
šie pri našom dome. Bol otcom pani Lipkovej, 
ktorá sa dnes angažuje v práci pre našich dô-
chodcov. No a keď sa éra pekárničiek skonči-
la,“ dumá Vladko, „chodili sme do konzumu. 
Aj mäsiarov odvial čas. Mená ako Pajer, Čedr-
le, Šešera, Lojzko Szalay, ku ktorému som aj 
ja chodieval, Roček, Kratochvíl, Sloboda či 
Šumbera sa stali čoskoro už len vyblednutou 
spomienkou.“ Ani na  obchody so zmieša-
ným tovarom nevie zabudnúť. Ebringer alias 
Drienhac predával na  Slovinci, pán Ivica 
s manželkou Katkou mali obchodík s potra-
vinami a  neskôr trafiku s  cigaretkami tam, 
kde bolo neskôr pohostinstvo Jumbo. „Otec 
ma tam často posielal po  Bystrice. Nie žeby 
kúpil celý pakel, aby som mal pokoj, vždy som 
bežal iba po jednu krabičku,“ smutno smieš-
ne medituje Klepoch. Je toho ešte veľa, celé 
kopy mien drobných živnostníkov, ktoré má 
v  talóne. Do  päťdesiateho tretieho, keď bola 
mena peňazí, sa predávali potraviny za lístky 
a textilné výrobky za takzvané body, až kým 
za nimi nadobro nespadla opona a začalo sa 
predstavenie o nových, svetlých zajtrajškoch.

Juraj Mravec
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ROZHOVORV CHODBÁCH HISTÓRIE

Voňavučké, chrumkavé 
časy...
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Po maly, ale isto prichádza jar. Počasie by malo byť čoraz krajšie 
a vonku bude teplejšie. Stále však nie je priveľmi teplo a neobťažu-
jú nás ani komáre. Ideálne podmienky na prechádzky v lesoch či 
povodí Moravy, skvelá príležitosť oprášiť bicykel a, samozrejme, 
zastaviť sa na workoutových ihriskách, ktoré máme v Devínskej 
Novej Vsi vybudované. 

Vo februárovom Devexe sme si vysvetlili tri cviky, vďaka kto-
rým môžeme získať väčšiu fyzickú aj psychickú pohodu. V marci 
sa s Lukášom Ondrejom posunieme ďalej a opäť si predstavíme 
tri nové jednoduché cviky, ktoré (v rôznych variáciách) zvládne 
takmer každý. Aj pri nich však platí, že cvičíme len tak, ako nám 
telo dovolí. Neriskujte zbytočne zranenie. 

Juraj Vedej

WORKOUTJARNÝ

Prenášanie ťažiska
Ide o  jeden z  jednoduchších cvikov zameraný na  nohy, ktorý 
môžete robiť aj doma. Na workoutovom ihrisku má však väčšie 
čaro. Postavíte sa tak, aby vzdialenosť chodidiel od  seba bola 
väčšia, ako je šírka ramien. Na  zemi sú celé chodidlá, pričom 
špičky smerujú mierne von. Postupne začnete prenášať ťažisko 
z jednej nohy na druhú. Nohu, na ktorej stojíte, pomaly ohýbaj
te v kolene a začnite pomaly klesať. Pomôže, ak jemne vystrčíte 
zadok, ale chrbát zostáva vystretý. Čím nižšie klesnete, tým viac 
zaťažíte stehenné svalstvo. Postupne, ako budú vaše nohy sil
nejšie, dokážete klesnúť nižšie a nižšie, ideálne do pozície, v kto
rej bude stehno rovnobežne s podlahou. 

Priťahovanie kolien  
k hrudníku
Nezabúdame ani na posilňovanie brušného svalstva, napríklad 
na šikmej lavičke. Ľahnite si na lavičku a rukami sa chyťte tyče 
nad hlavou. Obe nohy zdvihnite tak, aby boli vodorovne so 
zemou. Ak dáte nohy vyššie, cvik si uľahčíte. V tejto pozícii za
čnite priťahovať kolená k  hrudníku a  následne nohy vystierať. 
Cvik precvičí brušné svalstvo, ale aj stred tela, ktorý je dôležitý 
na správne držanie tela. 

Tricepsové kľuky
Triceps patrí medzi dôležité svalové partie. Precvičiť si ho môžu 
aj začiatočníci pomocou tricepsových kľukov. Ide o veľmi obľú
bený a efektívny cvik, ktorý má tiež viacero variácií. Vysvetlíme si 
najjednoduchšiu z nich. Nájdite si lavičku alebo nižšie položené 
bradlá a chyťte sa ich úchopom približne na šírku ramien. Nohy 
pokrčte tak, aby ste mali chodidlá na zemi a pomaly sa spúšťajte 
nižšie, pričom ruky ohýbajte v lakťoch. Ideálne až dovtedy, kým 
nebude lakeť v pravom uhle. Ak sa nevládzete spustiť, skúste sa 
udržať v hornej pozícii čo najdlhšie a po krátkom oddychu cvik 
zopakujte. Sťažíte si ho, ak nohy vystriete. 

VYUŽITE VEREJNÉ ŠPORTOVISKÁ
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OZNAM
Mestská časť Bratislava-Devínska Nová Ves vyhlasuje  

obchodnú verejnú súťaž na prenájom nebytových priestorov
• v objekte VÚZ na Ul. Š. Králika 1 s výmerou 16,96 m²,

• v objekte Líniového centra obchodu a služieb, Eisnerova 54/B  
s výmerou 71,10 m².

Bližšie informácie o súťažných podmienkach nájdete na webovom 
sídle mestskej časti www.devinskanovaves.sk.

ČO JE NOVÉ V DEVÍNSKEJ

Dom sociálnych služieb Senecio, n. o., so sídlom 
Na Grbe 2, 841 07 Bratislava-Devínska Nová Ves  
prijme do pracovného pomeru na dobu určitú (ná
sledne predĺženú na dobu neurčitú) s nástupom ihneď/
dohodou:

 sociálneho pracovníka 
na zabezpečenie sociálnej práce v zariadeniach sociálnych 
služieb v zmysle § 19 zákona č. 448/2008 Z. z. o sociálnych 
službách v znení neskorších právnych predpisov: zabezpečuje 
sociálne poradenstvo vrátane poskytovania sociálnoporaden
ských služieb, plnenie postupov, pravidiel a podmienok kvality 
poskytovaných sociálnych služieb v zmysle § 9, odsek 8 až 10 
zákona č. 448/2008 Z. z. o sociálnych službách v znení neskor
ších právnych predpisov, postupuje v zmysle procesov štandar
dov kvality. 
Požadované vzdelanie: vysokoškolské druhého stupňa v odbo
re sociálna práca
Základná zložka mzdy (v hrubom): od 982 € za mesiac + 
príplatky

 2 opatrovateľky 
na komplexné poskytovanie opatrovateľskej starostlivosti klien
tom odkázaným na pomoc iných osôb. 
Požadované vzdelanie: ošetrovateľský kurz v rozsahu 220 
hodín
Základná zložka mzdy (v hrubom): 950 € za mesiac + 
príplatky

Ponúkané výhody pre všetky obsadzované pozície:  
mimoriadne odmeny za pracovné výkony, odmeny pri pracov
ných a životných jubileách, zvýhodnené príspevky na stravova
nie.

Kontaktná osoba: 
PhDr. Mgr. Daniela Palúchová, PhD.  
email: riaditel@senecio.sk  
tel.: +421 948 133 466

TERAPEUTICKÉ POMÔCKY  
PRE SENIOROV

Klienti Domu sociálnych služieb SENECIO sa tešia z nových terape-
utických pomôcok – bábiky a kocúra, ktoré dostali do daru z gran-
tového programu Pomocná ruka od občianskeho združenia Koľko 
lásky a Nadačného fondu PwC. 

Občianske združenie Koľko lásky sa zameriava na občanov v se-
niorskom veku a k jeho úspešným aktivitám patrí aj projekt TERA-
PEUTICKÉ BÁBIKY PRE LÁSKYPLNÉ SPOMIENKY. Je zamera-
ný na pacientov s Alzheimerovou chorobou a stareckou demenciou, 
ktorým darované terapeutické pomôcky pomáhajú pri tréningu 
menej používaných častí mozgu. Terapeutické bábiky a  zvieratá 
prinavrátia seniorom krásne spomienky, ktoré prispievajú k ich psy-
chickej pohode, pocitu dôležitosti, užitočnosti a k potrebe o niekoho 
sa starať.

„S občianskym združením Koľko lásky spolupracujeme aj na zná-
mom projekte Koľko lásky sa zmestí do  krabice od  topánok a  sme 
radi, že jeho aktivisti nás oslovili opäť. Záujem zariadení sociálnych 
služieb bol naozaj obrovský a o  to viac nás teší, že občianske zdru-
ženie si spomedzi nich vybralo práve Senecio v Devínskej Novej Vsi,“ 
približuje Erika Labašková z miestneho úradu.

Juraj Vedej

Autoškola SHERIFF v Devínskej Novej Vsi 
ponúka 

kurzy na získanie vodičského oprávnenia 

na motorky
A1, 16 r. 125 cm3 (15,5 r.)
A2,  18 r. do 35 kw (17,5 r.)
A,   24 r. od 35 kw (23,5 r.)

Kontakt: 0948 181 191, 0948 520 878,  
prihlásiť sa môžete telefonicky alebo zaslaním SMS.  

Vyučujeme v Devínskej Novej Vsi na Ulici Štefana Králika 1  
v dištančnej učebni na 1. poschodí  
každú stredu od 17.00 do 19.00 h.  

na osobné auto
B,  od 17 r. (16,5 r.)

na jazdnú súpravu 
BE,  od 18 r. SUV + vozík 
 (3 500 kg + 3 500 kg = 7 000 kg)

ROZMIESTNENIE 
VEĽKOKAPACITNÝCH 
KONTAJNEROV V DNV
2. 4. – 4. 4. 2024
Eisnerova 34 – 40, 
Mečíková (pri detskom ihrisku), 
Pod Lipovým

9. – 11. 4. 2024 
križovatka ulíc Charkovská – 
Delená, 
Vápencová, 
Ulica P. Horova 1 – 5

16. – 18. 4. 2024 
Ulica P. Horova (pri ZŠ), 
Opletalova (pri spol. Ramirent), 
Na Kaštieli

ČISTENIE PARKOVACÍCH 
MIEST 
OD 7.00 DO 15.30 HOD.
19. 3. 2024 
Istrijská (knižnica),
Hradištná (kostol)

21. 3. 2024 
Ulice I. Bukovčana 2 – 6, 
J. Smreka 2 – 4

26. 3. 2024 
Ulice M. Marečka 9 – 7, 
J. Smreka 10 – 12 (pravá strana 
MS)

27. 3. 2024 
Ulice M. Marečka 5 – K , 
J. Smreka 10 – 12 (ľavá strana 
panelák)

3. 4. 2024 
Ulice M. Marečka 1 – 3, 
J. Smreka 14 – 18

4. 4. 2024 
Ulica J. Smreka 24 – 26 (pravá 
strana panelák), 
Eisnerova 15 – 21

9. 4. 2024 
Ulica J. Smreka 24 – 26 (ľavá 
strana D. I.), 
Eisnerova 9 – 13

11. 4. 2024 
Ulica J. Poničana 1 – 3 (pravá 
strana panelák), 
Parkovisko VÚB
 
OLO ZBIERA KOMUNÁLNY 
ODPAD Z DOMÁCNOSTÍ 
S OBSAHOM 
NEBEZPEČNÝCH LÁTOK
Kedy  
13. 4. 2024 od 8.00 do 10.00 h 
Kde  
Istrijská ulica (parkovisko pred 
bývalou poštou)
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Roman Hudák: Hitom v Stockerke 
sú 2,5–izbové byty 
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Koncom januára sa už naplno rozbehla výstavba 
Stockerky – rezidenčného projektu, ktorý do Devínskej 
Novej Vsi prinesie 271 nových bytov.  
Šéf predaja developerských projektov skupiny 
Proxenta Roman Hudák nám prezradil, ako sa 
Stockerka predáva a o aké byty majú klienti najväčší 
záujem.  

V posledných dňoch sa v médiách objavili správy 
o pozvoľnom náraste záujmu o bývanie zo strany 
kupujúcich. Potvrdzujú to analytici, realitné kancelárie 
aj developeri. Evidujete aj vy zvýšený záujem 
kupujúcich o bývanie v Stockerke?
Áno, začiatok tohto roka bol zatiaľ najsilnejším obdobím čo 
sa týka záujmov a aj reálnych predajov. Zatiaľ ale neviem 
jednoznačne vyhodnotiť, či bol vyšší záujem klientov 
vyvolaný oživovaním trhu, alebo tým, že sme získali 
stavebné povolenie a rozbehli výstavbu. To je totiž vždy 
významný míľnik, na ktorý čaká nemalá časť kupujúcich. 
Je preto len prirodzené, že sa ozýva viac klientov, ktorým 
sa Stockerka páči, ale s kúpou zatiaľ otáľali.

O ktoré byty je v Stockerke aktuálne najväčší záujem?
Ľudia majú záujem o byty s predzáhradkami, ktoré 
im poskytnú dodatočný pobytový priestor v exteriéri. 
Aktuálne najväčším hitom sú ale 2,5-izbové byty. Tie z 
našej ponuky zmizli ako prvé. Preto sme v týchto dňoch 
do predaja uvoľnili ďalšie takéto byty a očakávame, že sa 
tiež rýchlo predajú. 

Čím sú tieto byty zaujímavé. Prečo je o ne taký 
záujem? 
Polizby v našom projekte sú navrhnuté ako pracovňa, 
ktorá sa vo všeobecnosti považuje za príslušenstvo bytu. 
Ich výmera je o málinko menšia ako výmera štandardnej 
spálne, v skutočnosti ale ide o plnohodnotný priestor 
so štyrmi stenami a vlastným oknom. Poslúži teda 
rovnako dobre ako detská či študentská izba. Chýbajúce 
centimetre sú zároveň kompenzované prijateľnejšou 
cenou. Klient si tak de facto kupuje trojizbový byt za cenu, 

ktorá je o poznanie nižšia ako cena bežných 
trojizbových bytov.  

Výstavbu Stockerky odhadujete na tri roky. Prečo 
by si mal niekto už teraz kúpiť byt a nečakať do 
času, kedy bude stavba dokončená a pripravená na 
sťahovanie?
Práve preto, že v čase kolaudácie už budú byty s 
najlepšími dispozíciami alebo výhľadmi pravdepodobne 
dávno vypredané. Vidíme to už teraz, spomínané 
2,5-izbové byty zmizli z ponuky na všetkých podlažiach. 
Navyše, v tomto štádiu výstavby ešte vieme robiť 
niektoré dispozičné zmeny, napríklad spájať susediace 
byty do väčších a podobne. Tým klientom, ktorí si 
nevedia vybrať z našej aktuálnej ponuky na webe preto 
odporúčam, aby nás určite kontaktovali a upresnili nám 
svoje požiadavky na bývanie. Som presvedčený, že im 
budeme vedieť vyhovieť.    
  
Napriek správam o pozvoľnom raste záujmu o 
bývanie zostáva na trhu stále veľká časť kupujúcich, 
ktorí na nové bývanie nedosiahnu. Prekážkou sú pre 
nich vysoké sadzby na hypotékach, ale napríklad aj 
potreba nemalej hotovosti na prvú splátku. 
To sú bariéry, pre ktoré sa dnes mnohí vzdávajú sna 
o vlastnom bývaní, alebo ho odkladajú na neskôr. 
Ja by som sa sna o novom bývaní rozhodne nevzdával. 
Dvojizbový byt s vlastnou predzáhradkou si v Stockerke 
môžete kúpiť už od 166 100 eur, pritom ide o byt, 
ktorý je dokončený do štandardu vrátane podláh či 
sanity. Vďaka zmluve s našou financujúcou bankou 
môžu niektorí klienti navyše čerpať až 90 % hypotéku. 
Dnes im tak na kúpu bude stačiť iba 10 % z ceny 
bytu, zvyšok zaplatia prostredníctvom hypotekárneho 
úveru až po kolaudácii. Navyše, veľká časť bytov 
z našej ponuky vyhovuje aj podmienkam Štátneho 
fondu rozvoja bývania, vďaka ktorému si môžu 
predovšetkým mladí ľudia zadovážiť vlastné bývanie za 
bezkonkurenčných podmienok.  

Štátny fond rozvoja bývania poskytuje úvery ľuďom 
do 35 rokov s určitou hranicou výšky príjmu, pričom 
úver s úrokovou sadzbou iba 1 % môžu získať až 
na 40 rokov. Napriek tomu o tejto možnosti vie len 
veľmi málo ľudí. Prečo je to tak?
Je na klientoch, aby sa proaktívne o túto možnosť 
zaujímali. Samozrejme, sú tam určité podmienky, ale 
tie musíte splniť aj v komerčných bankách. Navyše, v 
prípade Štátneho fondu rozvoja bývania je latka čo sa 
týka príjmu domácnosti nastavená tak, aby úver získali 
práve tie skupiny obyvateľov, ktoré na bežnú hypotéku 
nedosiahnu. Je s tým spojená aj nemalá administratíva, 
ktorá môže niektorých žiadateľov odradiť. My sa ale aj v 
tomto procese snažíme byť našim klientom nápomocní. 
Klientom, ktorí uvažujú nad novým bývaním v Stockerke 
preto odporúčam, aby sa neváhali na nás obrátiť. 
S naším predajným tímom im radi pomôžeme odstrániť 
bariéry, ktoré ich delia od vysnívaného bývania 
v Stockerke.    

www.stockerka.sk
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MIESTNY ÚRAD MESTSKÁ 
ČASŤ BRATISLAVA-DEVÍNSKA 
NOVÁ VES
Novoveská 17/A, 843 10 Brati-
slava-Devínska Nová Ves

25. 3. 2024, 1. 4. 2024,  
8. 4. 2024, 15. 4. 2024  
vždy od 8.00 do 17.00 h
ZBIERKA TRVANLIVÝCH 
POTRAVÍN A HYGIENICKÝCH 
POTRIEB
Miesto: podateľňa miestneho 
úradu

23. 3. 2024  
od 8.00 do 14.00 h
FARMÁRSKE TRHY
Miesto: Nám. J. Kostru 

6. 4. 2024 o 9.00 h
DEŇ OSLOBODENIA 
DEVÍNSKEJ NOVEJ VSI
Pietna spomienka a kladenie 
vencov k pomníku padlých. 
Miesto: križovatka ulíc Istrijská 
a Eisnerova

13. 4. 2024  
od 10.00 do 16.00 h
JARNÝ DEVÍNSKONOVOVESKÝ 
FENDER
Stretnutie nadšencov a zberate-
ľov RC modelov lodí a parníkov 
na elektrický pohon. 
Miesto: vodná nádrž Mlynská

20. 4. 2024  
od 15.00 do 19.00 h
SAMOVE HRY
Bohatý dobový program,  
historická kuchyňa a čajovňa.  
15.00 – dobové tance v podaní 
tanečnej skupiny Galthilion
15.30 – šermiarske ukážky
15.50 – koncert kapely Páni času 
16.40 – škola tanca Galthilion 
17.00 – jazdci Kráľovi husári
17.40 – divadelné predstavenie 
Knieža Michail
18.30 – koncert kapely Alias
Miesto: pod Cyklomostom 
slobody

ISTRA CENTRUM
Hradištná 43, 
841 07 Bratislava- 
-Devínska Nová Ves

Z DÔVODU REKONŠTRUKCIE 
ZATVORENÉ.

MÚZEUM KULTÚRY 
CHORVÁTOV 
NA SLOVENSKU

Istrijská 68, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves 

7. 2. – 5. 5. 2024
KYVADLO
Interaktívna výstava plná hra-
čiek a hlavolamov, ktorá pomô-
že deťom prostredníctvom hry 
a experimentov ľahšie pochopiť 
zákony fyziky.
Miesto: SNM – Múzeum kultúry 
Chorvátov na Slovensku

MÚZEUM ŠKOLSTVA 
A PEDAGOGIKY
Charkovská 1, 841 07 Bratisla-
va-Devínska Nová Ves

27. 4. 2024 od 11.00 do 19.00 h
OTVÁRAME 
Celodenné interaktívne spre-
vádzanie návštevníkov pri 
príležitosti oficiálneho otvorenia 
nového sídla múzea.

od 27. 4. 2024
DEJINAMI ŠKOLSTVA 
Nová stála expozícia predstaví 
školstvo ako významný fenomén 
spoločnosti na území dnešné-
ho Slovenska od stredoveku 
až do ponovembrových zmien 
v roku 1989.

od 27. 4. 2024
M_2016
Výstava priblíži proces premeny 
budovy bývalej štátnej ľudovej 
školy na múzeum.

TURISTICKÁ 
INFORMAČNÁ 
KANCELÁRIA 

Istrijská 49, 841 07 Bratislava- 
-Devínska Nová Ves

POŽIČOVŇA BICYKLOV 
Otvorené: od 1. 10. do 30. 4.  
pondelok – piatok od 9.00 do 17.00  h

ZÁKLADNÁ ŠKOLA
Ul. I. Bukovčana 3, 841 07 Brati-
slava-Devínska Nová Ves
www.bukovcana.sk

21. 3. 2024 od 15.00 do 18.00 h
DEŇ OTVORENÝCH DVERÍ 
Pozvánka pre budúcich prvákov 
na návštevu školy. Budú si môcť 
precvičiť zručnosti, preveriť 
vedomosti o číslach a písmen-
kách, vyskúšať si svoje jazykové 
predpoklady, ale aj spoznať 

útulné priestory školy.
Miesto: ZŠ, Ul. I. Bukovčana 1

6. 4. 2024 o 9.00 h
PRVÝ JARNÝ BEH
Miesto: pod Cyklomostom 
slobody

19. – 20. 4. 2024
ZÁPIS ŽIAKOV DO 1. ROČNÍKA ZŠ
Miesto: ZŠ, Ul. I Bukovčana 1

ZÁKLADNÁ ŠKOLA
Ul. P. Horova 16, 841 07 Brati-
slava-Devínska Nová Ves
www.zshorova.edupage.org

19. 3. 2024 o 15.00 h 
DEŇ OTVORENÝCH DVERÍ
Miesto: ZŠ, Ul. P. Horova 16

19. 4. 2024 od 15.00 do 18.00 h, 
20. 4. 2024 od 8.00 do 12.00 h
ZÁPIS ŽIAKOV  
DO 1. ROČNÍKA ZŠ
Miesto: ZŠ, Ul. P. Horova 16

ZÁKLADNÁ UMELECKÁ ŠKOLA
Istrijská 22, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves

16. 4. 2024 o 18.00 h
KONCERT SLÁČIKOVÉHO 
A STRUNO VÉHO ODDELENIA 
ZUŠ
Miesto: Koncertná sála  
J. Zúbkovej  

17. 4. 2024 o 18.00 h
KONCERT DYCHOVÉHO 
ODDELENIA A BICÍCH 
NÁSTROJOV V ZUŠ 
Miesto: Koncertná sála  
J. Zúbkovej  

18. 4. 2024 o 18.00 h
KONCERT SPEVÁCKEHO 
ODDELENIA ZUŠ
Miesto: Koncertná sála  
J. Zúbkovej  

FUTBALOVÝ KLUB MLÁDEŽE 
DEVÍNSKA NOVÁ VES, O. Z.
Slovinec 63, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves

23. 3. 2024 o 10.30 h
FKM DNV – ŠK ATLETISKO 
ZÁLESIE B
Miesto: športový areál Devínska 
Nová Ves 

6. 4. 2024 o 12.30 h
FKM DNV – SDM DOMINO C
Miesto: športový areál Devínska 
Nová Ves 

13. 4. 2024 o 10.30 h
FKM DNV – ŠK VRAKUŇA 
BRATISLAVA B
Miesto: športový areál Devínska 
Nová Ves 

LOKOMOTÍVA DEVÍNSKA 
NOVÁ VES
Vápencová 34, 841 07 Bratisla-
va-Devínska Nová Ves

23. 3. 2024 o 15.00 h
FCL DNV A – TJ ČUNOVO
Miesto: športový areál Devínska 
Nová Ves 

31. 3. 2024 o 16.30 h
FCL DNV B – FUTBALOVÁ 
KOMUNITA KOZMOS
Miesto: športový areál Devínska 
Nová Ves 

13. 4. 2024 o 17.00 h
FCL DNV A – FKM KARLOVÁ 
VES BRATISLAVA
Miesto: športový areál Devínska 
Nová Ves 

DENOVA
Ul. M. Pišúta 5, 841 07 Bratisla-
va-Devínska Nová Ves

6. 4. 2024 od 8.00 do 12.00 h
DAJME VECIAM DRUHÚ 
ŠANCU
Zber použitých vecí na opätovné 
využitie.
Miesto: zberný dvor,  
Ul. M. Pišúta 5

ZÁMOK SCHLOSS HOF
2294 Schloßhof 1
Rakúsko

Do 29. 12. 2024 každú nedeľu 
a štátny sviatok o 15.00 h
DETSKÁ PREHLIADKA VÝLET 
V ČASE BAROKA
K cene vstupného +4 eurá.

23. – 24. 3. 2024, 29. 3. – 1. 4. 
2024 od 10.00 do 18.00 h
VEĽKONOČNÉ TRHY
Vstupné na trhy a do vonkajšie-
ho areálu zámku
Dospelí: 9,50 € 
Deti: 4,50 € 

9. 3. 2024 – 3. 11. 2024  
od 10.00 do 16.00 h
MIMORIADNA VÝSTAVA 
CISÁRSKE SVADBY
Miesto: zámok Schloss Hof  
a zámok Niederweiden

INFOSERVIS


